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Møte 4. Oktober 2016 

Vino Piemonte med Andre Sperre 
og Øyvind Tvedt 
Bursdager:  

Anne Marit Sønderland leda møtet 
i presidenten sitt fråver.  

Hovudposten var vinsmaking og 
orientering om eit prosjekt i 
Piemonte i Italia. Andre Sperre 
orienterte om prosjektet før 
Øyvind Tvedt tok seg av den 
praktiske delen med vinsmakinga. 

Vino Piemonte er eit selskap med 
8 tilsette. Dei kjøper opp vingarder 
i Piemonte i Italia. 

Er  lagt  opp  etter  mønster  av  
aksjeselskap der ein søker etter 
personer eller selskap som vil vere 
med å investere i dette prosjektet. 
Reint praktisk kjøper dei opp 
gamle vingarder og pusser dei opp 
til  dagens standard.  Har  knytta  til  
seg ekspertise i forhold til sjølve 
vinproduksjonen. Har alt viner 
som  ein  kan  få  kjøpe  på  
Vinmonopolet i dag. Ønsker å 
utvidete sortimentet. Som 
aksjonær i selskapene får ein 
fordeler både med vinkjøp og 
andre goder. 

 
Siste investeringa var oppkjøp av 
vingard  i  Barolo.  Eit  kjent  og  
beskytta område for 
utlanlandske investorer. Som den 
første Norske investor har ein 
klart å skaffe seg eit område i 
Barolo der ein ønsker å starte 
produksjon av dei edle dråpene. 
Øyvind Tvedt snakka ein del om 
druesortene i området. Barbara 
druer i kjente Barbera viner og 
nebbiolo druer i dei meir 
eksklusive Barbaresco og Barolo 
vinane. Orienterte om dei ulike 
områder  i  Piemonte  og  kor  ein  
finn dei ulike produksjonane. 
Barabera  viner  finn  ein  mest  i  
områder rundt Asti, medan ein 
finn Barolo viner i Alba området. 
Øyvind driv Vinconsult og har 
deltidsengasjement i Vino 
Piemonte. Han tok føre seg 
prosedyrene med vinsmaking. 
Forma på glasset er viktig for han. 
Så var det gjennom lukt, smak og 
rulling av den smakfulle vinen i 
munnhulen. Etter eit litt utvida 
møte var tid for å ruslet seg heim 
for å sove ut rødvinsrusen og 
drøyme om Piemonte, Barbera, 
Barbaresco, Barolo, Alba, Asti og 

gruble over framtidige 
investeringer i Vino Piemonte.  

Møte 11. Oktober 2016 

Nordøyvegen status ved Bjørn 
Sandnes 
Bursdager:  
Hjørdis Skaar 

Anne  Marit  ledet  møtet  i  
presidentens fravær. Hjørdis fikk 
applaus for overstått bursdag. 

Orientering om neste møte som 
var guvernørbesøk sammen med 
Ørskog Rotary i Gamlebanken i 
Ørskog, avreise fra Statoil kl. 1945. 

 
Hun ga så ordet til Bjørn S. som 
fortalte  om Nordøyvegen og 
situasjonen der siden forrige 
orientering 2.2.2016. Den gang 
gjensto bare kvalitetssikring av 
finansieringen, trodde man… 

Men motgangen fortsatte da 
Vegdirektoratet plutselig ikke ville 
godkjenne stigningen i tunnelene, 
og viste til nye regler fra 1.1.2015 
som  satte  en  grense  på  5  %.  
Stigningen i de planlagte 
tunnelene  var  10  %,  og  de  nye  
reglene var angivelig ikke 
blitt ”oppdaget” i 
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fylkesadministrasjonen. 

Dette førte til nye forsinkelser og 
møter i forskjellige instanser innen 
fylket, samt møter mellom fylket 
og sentrale myndigheter som 
Nordøyvegen  AS  ikke  fikk  være  
med på. 

Under disse møtene kom det frem 
at Vegdirektoratet kunne godta 
stigning på rundt 8 %, men 
behandlingen av saken innen 
fylket ble ytterligere forsinket, og 
var ikke ferdig til 1.9.2016 som 
lovet. 

Nordøyvegen AS og næringslivet 
på øyene fikk utarbeidet en 
rapport fra Deloitte 
Rådgivingsfirma om økonomien i 
prosjektet, med en positiv 
konklusjon om lønnsomheten. 
Men fylkesadministrasjonen 
bestilte  også  en  rapport  fra  et  
annet firma innen samme bransje, 
Atkins Norge  som konkluderte 
med at prosjektet var ulønnsomt 
og  ville  føre  til  store  utgifter  for  
fylkeskommunen. I ettertid viste 
det  seg  at  Atkins  hadde  tatt  med  
flere momenter som 
fylkespolitikerne hadde vedtatt 
ikke  skulle  være  med  for  å  gi  
prosjektet ytterligere negativ 
omtale, og føljetongen går videre.  

Det  er  etter  hvert  blitt  en  kamp  
mellom fylkesadministrasjonen 
v/fylkesrådmannen og 
fylkespolitikerne der en svært 
negativ fylkesrådmann ser ut til å 
bruke  alle  midler  for  å  
underkjenne Nordøyvegen, Dette 
til tross for at fylkestinget 
enstemmig har vedtatt at 
Nordøyvegen skal bygges, og det 
er de som har det avgjørende 
ordet. Saken skal nå opp i 
fylkestingsmøtet i desember 2016, 
og vi må vente til dette for å få vite 
den videre utvikling i saken.  

 

Møte 18. Oktober 2016 

Guvernørbesøk. Fellesmøte med 
Ørskog Rotaryklubb 

Bursdager:  
Johanne Alvestad 

Guvernørbesøk sammen med 
Ørskog RK i Gamlebanken, 
Ørskog. 15 rotarianere fra 
Brattvåg møtte frem sammen 
med  omtrent  like  mange  fra  
Ørskog, og lokalet var fullsatt 
med kaffe og smørbrød ved 
bordene. På forhånd hadde det 
vært møte mellom DG og styrene 
i begge Rotaryklubbene. 

President i Ørskog RK Janet 
Roelofs åpnet møtet og ønsket 
spesielt velkommen til DG 
Gunnar Kvalsund og ass. DG 
Harald Tronstad fra Spjelkavik RK, 
samt Brattvåg RK. 

 
Først  fikk  vi  en gjennomgang av  
Gamlebankens historie ved Bjørn 
Steinar Skarbø. Opprinnelig 
bank/kommunestyresal frem til 
1957, deretter framhaldskole til 
1971, senere lokale for 
forskjellige lag og organisasjoner 
frem  til  2003  da  Ørskog  Rotary  
restaurerte bygget med 
økonomisk støtte  fra  
kommunen, sparebanken og 
kulturmidler i tillegg til stor 
egeninnsats i from av dugnad. 

  
DG Gunnar fikk deretter ordet, og 
etter  en  kort  introduksjon  av  seg  
selv  fortalte  han  om  Rotary  og  
satsingsområdene videre for å 
utvikle klubbene videre. Kort 
orientering om Rotarys 
internasjonale prosjekter spesielt 
PolioPlus, deretter våre oppgaver 
lokalt i klubbene. 
Medlemsutvikling er viktig, samt 
mangfold i klubbene både i alder, 
kjønn, våre nye landsmenn. For å 
verve og holde på medlemmene 
må vi ha attraktive klubber som 
profilerer seg utad, har 
interessante og engasjerende 
møteprogram, samt opprettholder 
et godt vennskap 
klubbmedlemmene imellom, 
viktig å inkludere nye medlemmer. 
Vi  er  en  del  av  en  stor  
verdensomspennende 
organisasjon, viktig at vi gjør vår 
del av oppgaven for ytterligere 
vekst  og  fremgang.  Vi  må  ikke  
stivne i gamle rutiner, men ha vilje 
til endringer når det er nødvendig. 

Ass.  DG  Harald  holdt  deretter  et  
innlegg hvor han presiserte 
viktigheten av ungdomsarbeidet, 
RYLA og de forskjellige former for 
ungdomsutveksling, og nevnte 
også de regionale fellesmøtene – 
viktig at medlemmene møter opp. 

Vår president Jonny takket til slutt 
for fremmøtet og hilste fra 
Brattvåg RK. Det er etter hvert blitt 
tradisjon at guvernørbesøkene har 
vært  sammen med Ørskog RK,  og  
den  bør  fortsette,  med  møte  i  
Brattvåg til neste år. 
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Møte 28. Oktober 2016 

Krabbefest 

Bursdager:  
Rune Fjørtoft 

President Jonny ønsket rotarianere 
og gjester (les: ledsagere og 
ektefeller til tidligere rotarianere i 
Brattvåg  RK  )  velkommen.  Ingen  
gjester fra andre klubber denne 
gang, selv ikke fra vår fadderklubb 
Aalesund Øst . Totalt ca. 60 
fremmøtte. 

 
Han ga raskt ordet til klubbmester 
Arne, som ledet resten av kvelden 
med  stø  hånd,  og  også  sto  for  
musikalsk ledsagelse på gitar til 
sangene. Vi åpnet som vanlig med 
krabbefestsangen av Kalle Kraft 
(Karl Åkre), etter at Arne hadde 
fortalt om Brattvågs storhetstid 
som ”krabbeby”. Asbjørn 
Sauesund fra Askvoll ved Bergen 
kom  til  Brattvåg  i  1932  og  bygde  
opp Sauesund Preservering, 
populært kalt ”Krabbinj”, som 
etter hvert ble en stor bedrift med 
eksport til både Norge og utlandet. 
Dessverre brant fabrikken i 1974, 
og  selv  om  det  ble  reist  et  nytt  
bygg, var konjunkturene i mot, og 
fabrikken ble nedlagt etter noen år. 
Allikevel fortsatte Brattvågs 
krabbeeventyr etter noen år 
videre med Petter Rogne og 
Rognes Fisk AS inntil dette ble 
avviklet i 2000, senere har det ikke 
vært krabbeindustri i Brattvåg. 

Vi  gikk  deretter  løs  på  et  flott  
oppdekket krabbe/rekebord, og 
praten gikk livlig mellom bordene. 
Sangheftet ble brukt og avsunget 

etter som kvelden gikk, og det 
offisielle måltidet ble avsluttet 
med  kaffe og Jorunns praktfulle 
og velsmakende Kvæfjordkake. 

Klubbmester Arne hadde laget til 
en spørrekonkurranse med 
spørsmål fra Brattvåg. Denne 
avslørte  nok  en  del  huller  i  
kunnskapen blant deltagerne ved 
de forskjellige bordene, men 
presidents Jonnys bord gikk av 
med seieren, premien var en 
eske Sfinx som først ble fordelt 
ved vinnerbordet og deretter ved 
nestbeste bord.  

Til slutt var det loddsalg til 
inntekt for Rotary Foundation, 
mange fine gevinster, bl.a. to 
fruktkurver, som etter hvert ble 
fordelt rundt bordene der noen 
bord hadde mer vinnerlykke enn 
andre. Anne Marit ledet 
trekningen med stø hånd og 
morsomme kommentarer. Etter 
grov- og fintelling kunne kasserer 
Anders opplyse at loddsalget 
innbrakte kr. 5000,- , velfortjent 
applaus for dette. 

President Jonny avsluttet møtet , 
informerte om kommende møter 
og takket for en trivelig kveld! 

Møte 1. November 2016 
Presidentens møte. 

Bursdager:  

Kvelden startet med styremøte kl. 
19.30. 

Jonny  åpnet  møtet  med  litt  
referat frå styremøtet. Ryla 2016 
blir avlyst grunnet for lite 
påmelding. Vi venter til neste år  
med utvekslingstudenter 
grunnet økonomi og tilgang til 
vertsfamilier. Distriktet savner at 
vi sender ut kandidater på 
sommercamp. Det blir sendt ut 
link med innhald i 
sommmercampen i løpet av 
januar 2017.  

Møtet  startet  med  3  min  ved  
Torleif. Temaet var for 75 år siden: 
Han  fortalte  om  starten  på  
Shetlandsfarten  som startet 
høsten for 75 år siden. Neste møte 
blir på ID huset, og det planlagte 
bedriftsbesøket på Grytastranda 
fiskeindustri vil bli satt opp igjen på 
nyåret. Vi har fått invitasjon frå 
Ålesund RK til en presentasjon på 
boka  til  Ole  M.  Ellefsen  som  
omhandler Rønneberg 
handelsdynasti.  
 

Møte 11. November 2016 

VI MINNEST ID huset. 
Bursdager:  
Øyvind Haugen 

Eldar Sæterøy 

Endre Sandnes 

Rolf Haugerud 

Jostein Skjelten 

Denne kvelden var møtet flyttet til 
ID  huset  hvor  temane  var  STUNT  
og  Den  bratte  skulevegen.  Før  
første filmframvisningen startet, 
framførte en gruppe på 11 
ungdommer fra MOT, 10 jenter og 
1 gutt,  en sang, akkompagnert 
med  en  enkel  gitar,  om  å  vise  
nettopp mot. Deretter en kort 
introduksjon til filmene av Arild 
Remmereit. Hovedperson i begge 
filmene  var  også  tilstede  på  
framvisningen. 

Filmen med Per Jarle Bjørlykke 
fortalte om hva han opplevde som 
et  9  års  mareritt  (helvete)  på  
barne/ungdomsskole med daglig 
mobbing uten at han noen gang 
hadde forstått hvorfor. Det var ikke 
den fysiske mobbingen som var 
verst, men den physkiske og den 
daglige frykten dette førte med 
seg. 

Per  Jarle  fortalte  åpent  uten  å  
utlevere noen og også med en viss 
galgenhumor. 
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Filmen som Arild Remmereit selv 
hadde produsert, viste også 
mange vakre naturskildringer. 

Filmen om «Brattvåg sitt store 
STUNT» fortalte om tilblivelsen av 
en sårt tiltrengt bilvei og tunnel 
gjennom Remmefjellet for større 
kjøretøy til Brattvåg framfor den 
mer eller mindre utbedrede 
kjerreveien som eksisterte. De 3 
karene, tannlege Per Sønderland, 
banksjef Ole Larsson Fjørtoft og 
Produksjonsdirektør  

Rolf Haugerud, utgjorde et godt 
team  og  med  en  god  strategi.  
Saken ble holdt hemmelig lengst 
mulig for å hindre andre ønskede 
veiprosjekt  å  komme  dem  i  
forkjøpet. Da «Veidirektoratet» 
(???)  kom  på  befaring  og  ved  
selvsyn fikk se «elendigheita» og 
de store bedriftene som var 
etablert i distriktet, var det «i 
boks». 

 
 

 

 
 

Møte 15. November 2016 

Kjetil Heggdal, Leder ID huset 

Bursdager:  

Denne  kvelden  fikk  vi  besøk  av  
Kjetil Heggdal på Hautunet. Han 
fortalte  om  oppvekst  på  Harøya  
og  vegen  fram  til  jobben  som  
Leder på ID huset i Brattvåg. Han 
fikk tidlig kuturinteresse via 
oppholdet han hadde i Sogndal. 
Der kom interessen for  konserter 
og sene Veka som han var med å 
arrangere. Dette er et større 
arrangement  som  varer  i  11  
dager. Han var også i denne 
perioden speeker på Foss-
haugane stadion. Kjetil har to 
barn . Helt siden ID huset ble 
bygd var  målet  å  få  seg en jobb 
der. Endelig har han nå lykkes 
med det. Fotball har vært en stor 
del  av  livet  hans  og  nå  er  han  
engasjert som speeker på 
Brattvåg stadion hvor han 
forbereder seg med å skrive 
limmerics til resultatene i 
kampene. For ID huset har han 
planer  om  en  ny  satsing  i  året  
som kommer. Her kan nevnes 
Klypa, Frank Årebrot, De Derre, 
Åge Aleksandersen, kor og revy. 
Til slutt oppfordret han 
befolkningen i  Haram til  å  møte 
opp på arrangementene på ID 
huset. 

Møte 22. November 2016 

Frode Tafjord, Misbruk av 
narkotika. HVS. 
Bursdager:  
Anne Marit Sønderland 

Da  er  det  klart  for  et  møte  på  
Haram Videregående Skole (HVS) 
hvor tema omhandler 
narkotika og de farer den fører 

med seg. Foredragsholder er Frode 
Tafjord som virkelig har fått kjent 
på kroppen hva misbruk av 
narkotika kan føre til. I 2007 mistet 
han datteren av en overdose, og 
siden den gang har han vært aktiv 
med informasjon vedrørende 
misbruk av narkotika.  

 
–  Hadde  jeg  visst  det  jeg  visste  i  
dag på et tidligere tidspunkt kunne 
kanskje ting vært annerledes, sier 
Frode Tafjord. For fire år siden 
døde hans datter Camilla av en 
overdose.  Hun  var  bare  24  år  
gammel. Frode Tafjord har stilt seg 
selv spørsmålene om hva han som 
far kunne gjort annerledes utallige 
ganger, men et svar vil ikke bringe 
Camilla tilbake. 

 
– Kanskje skjedde dette fordi 
Camilla var den hun var. Hun var 
nysgjerrig  og  uredd  –  to  
egenskaper som er viktig for å 
lykkes i livet. Men de samme 
egenskapene kan være med på å 
dytte deg ned stupet, sier han.  

Da  Camilla  var  15  år  ble  hun  
sammen med en eldre gutt, og ble 
dratt inn i et miljø der det ble brukt 
narkotika. Faren var vitne til at den 
tidligere glade, aktive og 
tålmodige jenta skiftet 
personlighet. Rusen ble det 
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viktigste for Camilla.  

– Å oppleve å miste datteren sin på 
denne måten sliter enormt på 
hennes omgivelser, sier faren, som 
nå vier sitt liv til å kjempe kampen 
for  sin  døde  datter.  Han  føler  at  
verken Camilla eller familien fikk 
den hjelpen de hadde behov for. 
Tafjord tror han selv, familien og 
Camilla ville vært spart for mange 
lidelser  om  de  hadde  møtt  et  
system som fungerte.  

– Jeg savner et fungerende 
støtteapparat for pårørende, sier 
Frode Tafjord, som selv har blitt 
uføretrygdet etter datterens død.  

–  Ungdom  går  til  grunne,  og  
politikerne sitter passive og ser på, 
sier Frode Tafjord. Camilla hadde 
et  narkotikaproblem  i  flere  år,  og  
det  var  familien  klar  over.  De  
prøvde å hjelpe til, og kontaktet 
kommunen. Der skal de, ifølge 
Tafjord, ha fått beskjed om at de 
kunne sende en bekymrings- 
melding,  men  at  de  maks  kan  
holde  henne  i  30  dager.  Det  var  
ikke  nok  til  å  få  henne  ut  av  
narkotikaproblemet.  

Nå reiser Frode Tafjord rundt i 
landet og besøker ungdomsskoler. 
Han er opptatt av forebygging.  

–  Det  er  helt  feil  å  hjelpe de som 
allerede har et stort rusproblem 
først.  Du  venter  ikke  med  å  
reparere taket til det er ødelagt. 
Du begynner å reparere når det 
lekker.  

– Har du noen råd til foreldre som 
har mistenker at deres barn bruker 
narkotiske stoffer?  

– Alle ungdommer er forskjellige. 
Det er umulig å si hva som funker 
for den enkelte. Men en ting er 
sikkert: Ikke vent til de finner ut av 
det  selv!  Det  vil  bare bli  verre  og 
verre. Det er dopen som styrer. 
 

Møte 29. November 2016 

Tema for kvelden er 
Scandinavian Star ulykken ved 
Gisle Weddegjerde. Møtet var 
på Devoldfabrikken. 
Bursdager: 
Randi Ulla Nogva 

 

 
 

Presidenten i Sula Ingrid Amalie 
Hagen ønskte oss velkomen i eit 
fint julepynta lokale i Kølbua der 
Gisle Veddegjerde skulle halde 
foredrag om Scandinavia Star 
ulykka. Ein svært engasjert 
foredragshalder gjennomgjekk 
historia til Scandinavia Star frå 
den  vart  kjøpt,  kom  i  drift  i  
passasjertrafikk Oslo -  
Fredrikshavn, brann etter ei veke, 
sjølve brannen, etterforskninga 
samt forsikringsoppgjeret etter 
ulykka. 

Veddegjerde kom med i ein 
stiftelse for etterforskning av 
mordbrannen i 2010. Der var alle 
relevante fagpersoner 
representert. Dei har ikkje 
familiære tilknytning til ulykka 
som krevde 159 menneskeliv, 
derav 136 nordmenn. Stiftelsen 
har fått tilgang til alt tilgjengeleg 
materiale. Veddegjerde 
gjennomgjekk alle 8 
brannane/arnestadane og 
fortalde  om  mykje  i  
etterforskninga som ikkje heldt 
seg opp igjen. Han stilte spørsmål 

om  det  kunne  vere  sabotasje  i  
forhold til mange heilt ulogiske 
hendelsesforløp. Stiftelsen 
arbeider  ut  frå  teorien  om  at  
brannen var påsatt pga. 
forsikringssvindel.  Politiet si nye 
etterforskning sei at brannen er 
påsatt men kan ikkje fastslå av 
kven og vil henlegge saka.  

Stor  politisk  enigheit  om  at  saka  
ikkje skal henleggast og 
Gjenopptakelseskommisjon vart 
oppnevnt av Stortinget og skal avgi 
rapport juni 2017.   

Ei trist men interresant historie der 
siste  utfall  enno ikkje  er  kjent,  25 
år etter ulykka. 

Etter  foredraget  fekk  vi  litt  
musikalsk underhaldning før 
kveldsmat  –  eit  stort  flott  bord  
med spekemat, eggerøre og fleire 
veldig gode salater. Honnør til Sula 
RK. for vel gjennomført fellesmøte. 

Møte 6.Desember 2016 

Årsmøte på Hautunet 
Bursdager: 

Kvelden  startet  med  møte  i  
programkommiteen som startet 
på vårprogrammet for 2017.  

Resten av av møtet var årsmøte 
for 2016. Saker som ble behandlet 
på møtet var: 
Regnskap 2015/2016 
Årsmelding 2015/2016 
Valg 2017/2018 
Kontingent 
Etter årsmøtet 3 min. av Rolf og 
Endre, etter det ble det kaffe og 
god prat rundt bordene. 
 

Møte 13. Desember 2016 

Julemøte på Nerskøyløa 
Bursdager: 
Da er det siste møte i 2016. Møtet 
blir holdt på Nedreskøyeløa på 
Skodje. Programmet for denne 
kvelden var bilder og fortelling fra 
gamle Skodje av Bjørn 
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Nedreskodje. Det var servering av 
spekemat og drikke fra gårdens bar. 
Kveldens høydepunkt var utdeling 
av Paul Harris. Dette var første 
gang klubben delte ut prisen til 
noen utenfor klubben. 
Hedersprisen gikk til Tor Erling 
Johansen og den flotte innsatsen 
han har gjort for og sammen med 
Jan Modell. Gratulerer til en 
hedersmann og et godt 
medmenneske. 

 
 

 

 


